



ECTA President Michael Franz

e-Mail: President@ECTA.de



More by means of less!?

Dear Dancers,

Today I would like to start here with a thank you to the clubs that were the hosts of the marvelous Student Jamboree 2016. In Nienburg/Weser (North) the Country Skippers together with The Four Corners and in Hochdorf (South) the Tapsy Turtles were responsible for it. An overall of participants of more than 750 dancers seems to be the best prove for a tremendously successful event. Remarkably to me is the fact that the students were substantially supported by graduated dancers. More than $\frac{3}{4}$ of the dancers were graduated. A better prove of concept of supporting the new and upcoming dancers for me can't be found in any other way.

Student Jamborees are always a good platform for taking the opportunity of looking beyond the own borders of Square dance. So not only thank you to the Callers. A very special thank you goes to the Cuers, Instructors and Prompters on the program that gave us the glance of Round Dance, Clogging and last but not least Contra Dance.

Mehr durch weniger!?

Liebe Tänzer,

heute möchte ich an dieser Stelle mit einem Dank an die ausrichtenden Vereine für die tolle Student Jamboree 2016 beginnen. In Nienburg/Weser (Nord) waren die Country Skippers zusammen mit den The Four Corners sowie in Hochdorf (Süd) die Tapsy Turtles dafür verantwortlich. Eine gesamte Teilnehmerzahl von über 750 Teilnehmern ist wohl der beste Beweis für eine gelungene Veranstaltung. Bemerkenswert ist, dass die Students dabei tatkräftig von den bereits graduierten Tänzern unterstützt wurden. Mehr als $\frac{3}{4}$ der Tänzer waren graduierte. Einen besseren Beweis für die Unterstützung des Nachwuchses kann man wohl kaum finden.

Die Student Jamborees sind aber auch immer eine Möglichkeit über den eigenen Tellerrand des Square Dance zu schauen. Daher nicht nur Dank an die Caller auf dem Programm. Ein besonderes ‚Danke schön‘ geht an die Cuer, Instructor und Prompter, die uns diesen Blick in das Round Dance, das Clogging und den Contra Dance ermöglicht haben.

Without this peak we may tend to lose the variety and beauty of all of our common hobbies out of sight and this to me would be very sad.

The fact that the Student Jamboree is visited so well by already graduated dancers to me at the same time is an indication that it does not need to be a high level event to have fun as a dancer. Looking at us as leaders the conclusion seems to be that if we as leaders take the efforts accordingly, fun can be generated also with a reduced instruction set. All you dancers that have participated gave proof to it.

Might therefore a little less on the right position sometimes be more? Take the chance and think about it in your club as you start planning for your next special!

Yours
Michael

Ohne diesen Blick würden wir häufig die Vielfalt und Schönheit unserer gemeinsamen Hobbies aus dem Auge verlieren und das fände ich sehr schade.

Die Tatsache, dass die Student Jamboree auch von bereits graduierten Tänzern so gut besucht wird, nehme ich gleichzeitig auch als Indiz dafür, dass es nicht High Level Veranstaltungen sein müssen, auf denen man als Tänzer Spaß haben kann. Wenn wir als Leader unsere Anstrengungen entsprechend auslegen, kann auch mit wenigen Figuren viel Spaß erzeugt werden. Ihr als Tänzer beweist dies mit Eurer großen Teilnahme.

Ist vielleicht ein Weniger an der richtigen Stelle deshalb manchmal doch mehr? Denkt mal im Verein gemeinsam darüber nach, wenn Ihr das nächste Special plant!

Euer
Michael



ECTA President